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INtErVju

Prva zaposlitev Nika Schlambergerja po diplomi 
na Fakulteti za strojniπtvo Univerze v Ljubljani je 
bila v razvojnem oddelku tovarne optiËnih in fino-
mehaniËnih izdelkov, æe med πtudijem pa ga je za-
nimalo raËunalniπtvo. Na podroËju informatike in 
raËunalniπtva deluje veËino svoje poklicne poti. Nje-
gove delovne izkuπnje obsegajo programiranje, sis-
temsko analizo in razvijanje raËunalniπkih reπitev, 
predavanja, izvajanje usposabljanja na podroËju in-
formatike, svetovanje, vodenje projektov, vodenje in 
upravljanje ter mednarodno sodelovanje.

Leta 1997 je bil izvoljen za predsednika Sloven-
skega druπtva INFORMATIKA, v katerem je bil 
izvoljen v drugi mandat decembra 2002 in v tretji 
mandat marca 2007. Leta 2001 je bil izvoljen za Ëla-
na izvrπnega odbora mednarodnega zdruæenja za 
obdelavo podatkov (International Federation for In-
formation Processing, IFIP), v katerem je dva triletna 
mandata (2003 in 2006) opravljal funkcijo podpred-
sednika. Leta 2006 je bil izvoljen (dveletni mandat 
je nastopil jeseni 2007) za predsednika evropskega 
zdruæenja informatikov Council of European Profes-
sional Informatics Societies (CEPIS), katerega Ëlan je 
SDI od leta 1998. Sodeloval je pri ustanovitvi Evrop-
skega foruma za poslovne registre (EBRF), ki deluje 
od leta 1999, in leta 2001 pri ustanovitvi regionalne-
ga telesa za informatiko IT STAR (Information Tech-
nology Sanding Regional Committee), ki zdruæuje 
πtirinajst druπtev informatikov srednje- in vzhodno-
evropske regije.

Kako	vidite	poloæaj	in	vlogo	Slovenskega	druπtva	INFORMATIKA	v	
strokovnem	in	πirπem	druæbenem	okolju?

Pri odgovoru na to vpraπanje se je treba ozreti ne-
koliko dlje v zgodovino, mogoËe celo kar v Ëas usta-
novitve druπtva. Leta 1976 ga je ustanovilo 24 srËnih 
moæ in æena, ki so imeli za tedanji Ëas naravnost vi-
zionarsko razumevanje pomena raËunalniπtva in in-
formatike za napredek in razvoj druæbe sploh. Enako 
vizionarsko je bilo, da so dali druπtvu ime Informatika. 
Pojem informacijska druæba, ki ga danes sreËamo na 
vsakem koraku, je tedaj mejil skoraj na znanstveno 
fantastiko, vendar bi bilo mogoËe reËi, da je bil njihov 
motiv prav razumevanje razvojnega potenciala infor-
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matike. Za prvo obdobje obstoja druπtva je znaËilna 
ambicija publicirati in razπirjati dognanja, ki se je od-
razila tudi v izdajanju znanstvene revije Informatica, 
ta izhaja πe danes, in v prirejanju konference Informa-
tica, ki bi jo lahko πteli celo za neke vrste prednico 
Dnevov slovenske informatike. Verjetno je za tak pristop 
zasluæno okolje Instituta Joæef Stefan, kjer je druπtvo 
nastalo. Drugo obdobje, ki nekako sovpada tudi z 
ustanovitvijo Slovenije kot suverene dræave, oznaËu-
je spoznanje, da je treba informatiko in raËunalniπtvo 
pribliæati uporabnikom. V komercialnem pogledu je 
k temu vodila vse πirπa uporaba osebnih raËunalni-
kov, druπtvo pa je k temu prispevalo na strokovnem 
in znanstvenem podroËju. Ustanovilo je strokovno in 
znanstveno revijo Uporabna informatika, zaËelo je pri-
rejati konferenco Dnevi slovenske informatike, pridobilo 
je licenco za evropsko raËunalniπko spriËevalo ECDL, 
pridobilo je status druπtva, ki deluje v javnem inte-
resu, ustanovilo je sekcijo za operacijske raziskave, 
ki prireja bienalni znanstveni simpozij o operacijskih 
raziskavah. Obenem je dozorelo tudi spoznanje, da 
delovanje znotraj dræavnih meja ni dovolj, zato je 
kandidiralo in bilo sprejeto v evropska in svetovna 
strokovna in znanstvena zdruæenja ‡ IFIP, CEPIS, 
EURO, IFORS ‡, bilo pa je tudi soustanovitelj regio-
nalnega zdruæenja IT STAR.

Vse to je treba povedati, da lahko utemeljimo po-
gled na to, kaj in kje sta pomen in vloga druπtva v 
prihodnje. Druπtvo πteje danes veË kot πtiristo Ëlanov, 
od katerih je nekaj tudi pravnih oseb, kar je velikan-
ski, vendar slabo izkoriπËen razvojni potencial. Ban-
gemannovo poroËilo, ki je izπlo v slovenskem prevodu 
kot posebna πtevilka Uporabne informatike, je bil prvi 
dokument Evropske unije, ki je opredelil informatiko 
kot motor razvoja Evropske unije in evropske druæbe 
sploh. Temu je sledilo nadaljevanje i2010 in Digitalna 
agenda za Evropo 2020. Prav ta dokument je dræavam 
Ëlanicam Evropske unije zapisal cilje, ki so kvantifi-
cirani in merljivi, predvidena pa so tudi nemajhna 
finanËna sredstva za njihovo uresniËevanje. Druπtvo 
lahko veliko pripomore, da bi se v tem dokumentu 
zapisane naloge opredelile in operacionalizirale v 
obliki projektov, za katere bi bilo mogoËe pridobi-
ti vsaj delno tudi v DAE 2020 predvidena sredstva. 
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NaËinov in moænosti za tako delovanje je precej, vse 
pa se zaËne s tem, da se v okolju druπtvo profilira 
kot entiteta, ki lahko tudi kaj prispeva. Sploπni vtis je, 
da je druπtvo bolj prepoznavno globalno in evropsko 
kakor nacionalno, kar je vsaj deloma tudi posledica 
dejstva, da si ni ustvarilo ustrezne publicitete. Posa-
mezniki so vidni, cenjeni in spoπtovani v znanstve-
nih krogih in poslovnem okolju, druπtvo pa πe nima 
svojim doseækom primerne javne podobe. Naloga, ki 
ga Ëaka, je, da se afirmira v strokovnem in znanstve-
nem okolju tudi sámo, ne le njegovi Ëlani. Posebno je 
to treba storiti v administrativnem okolju, Ëe smem 
uporabiti ta izraz. Dræavni organi so imenovali tele-
sa, v katerih druπtvo ni navzoËe, pa bi imelo kaj po-
vedati in tudi kaj prispevati.

Letoπnji	jubilejni	Dnevi	slovenske	informatike	so	potekali	pod	geslom	
Dvajset	let	pozneje.	Kaj	se	je	v	tem	Ëasu	spremenilo	in	kaj	ne?

Dvajset let nekega dogodka je Ëasovna vrsta, ki je 
lahko precej zgovorna in pouËna, Ëe jo znamo prav 
pogledati in Ëe hoËemo razumeti njena sporoËila. 
Najprej ‡ kaj se ni spremenilo. OdloËitev za ta do-
godek je bila utemeljena s tem, da bi se sreËali pred-
vsem strokovnjaki informatiki in posredovali svoja 
spoznanja in doseæke kolegom in πirπi javnosti. Stro-
kovna vsebina je postala in ostala nosilni del konfe-
rence. Tematike so se πirile, dodajale, pa tudi odvze-
male glede na razvoj informatike v svetu in stanje 
doma. Dvajset let pozneje lahko ugotovimo, da so se 
Dnevi slovenske informatike v izvedbi pribliæali priËa-
kovanjem udeleæencev, vsebinsko pa so uspeπno sle-
dili svetovnim trendom. Za to smo poskrbeli tako, da 
smo za predavatelje vabili vidne in ugledne domaËe, 
evropske in svetovne informatike in rojake, ki so se 
uveljavili na tujem. Konferenca je in ostaja glavni 
nacionalni strokovni dogodek informatike; to se ni 
spremenilo in ‡ kot kaæejo odzivi udeleæencev ‡ tudi 
ni potrebe, da bi se. Kar se je spremenilo in Ëemur bo 
treba posvetiti precej veË pozornosti in tudi napora, 
je njen poslovni razvojni potencial. Od sprva tako re-
koË druæinskega dogodka se je konferenca razvila v 
forum, na katerem so prisotni znanstveniki, strokov-
njaki, uporabniki in poslovni svet, vsi pa so zasto-
pani na primerno visoki odloËevalski ravni. Od take 
razstave idej in doseækov, kakrπna je ta konferenca, 
bi bilo mogoËe priËakovati tudi veËji poslovni izplen. 
Razvojni potencial vidim predvsem v predstavitvah 
πtudentskih doseækov in v nastopih propulzivnih ter 
novih obetajoËih podjetij, ki jih v svetu in tudi pri nas 

poimenujemo start-up. Predstavitve so lahko zaloga 
idej vlagateljem za ponudbo novih storitev, prodor-
ni in obetajoËi pa spodbuda in ohrabritev za tiste, ki 
oklevajo z odloËitvijo za vstop v poslovni svet. Pri 
tem se moramo zavedati naπe realnosti. Slovenija je 
majhna dræava po πtevilu prebivalcev in po vseh vr-
stah virov, zato ne moremo imeti za cilj, da bi Evropo 
ali celo svet preplavili z nekim produktom ali s kako 
storitvijo. Naπe priloænosti so v niπah, ki so vedno in 
povsod, treba jih je videti in razumeti njihov poten-
cial. Primer in dokaz, da je to mogoËe, je nagrada na 
konferenci DSI 2013 za πtudentski projekt upravljanja 
rentgenograma z gibi rok, ki je kasneje dosegel dru-
go mesto na tekmovanju Imagine Cup. Tak program 
nikoli ne bo dosegel πtevilËnosti programov Win-
dows in podobnih, aktualen pa je v vsaki operacijski 
dvorani. Noben resen in pozoren vlagatelj ne bi smel 
ostati brezbriæen. Priznanje Slovenskega druπtva IN-
FORMATIKA pa seveda dokazuje tudi to, da druπtvo 
zmore in zna prepoznati odliËen projekt.

Po	 svetu,	 pa	 tudi	 v	 Evropi	 se	 sooËamo	 s	 prihajajo	Ëo	 revolucijo	
mladih	nezaposlenih	ljudi.	Ali	tehno	loπki	razvoj	lahko	spremeni	re-
volucijo	v	evolucijo	ali	pa	jo	lahko	πe	pospeπi?

To vpraπanje je deloma retoriËno in deloma pro-
vokativno. Pri prvem delu ‡ ugotovitvi o prihajajoËi 
revoluciji ‡ se moramo najprej vpraπati po vzrokih. 
Ker se s tem nisem ukvarjal niti strokovno niti po 
sluæbeni dolænosti, lahko posredujem zgolj svoj po-
gled in mnenje, s katerim pa se, kakor vemo, itak ne 
polemizira. Mislim, da je glavni razlog za tako stanje 
sploπna tendenca mlajπih generacij, da bi æivele Ëim 
bolje in da bi to dosegle s Ëim manj napora. Realnost 
postavlja omejitve, ki sicer niso neobvladljive, bi bilo 
pa potrebnega za njihovo premostitev kaj truda in 
tudi kaj odrekanja, oboje pa seveda ni ravno na li-
niji manjπega odpora. Posledica je frustracija in re-
volt, kar pa ni reπitev. Ob tem je treba ugotoviti, da 
tako imenovani mladi ne protestirajo po vsem svetu, 
tam, kjer pa, pa tudi ne zaradi istih omejitev. Posebno 
vpraπanje je nezaposlenost mladih ljudi. Tudi ta je v 
precejπnji meri posledica zasledovanja linije manjπega 
odpora; dokaz za to je relativno manjπa nezaposle-
nost tehniËno izobraæenih oseb v primerjavi z dru-
gimi. Revolucija za tako stanje ni reπitev, kakor tudi 
sicer revolucije v zgodovini niso kaj dosti reπevale. 
Tu vidim pomembno vlogo dræave in ne morem si 
kaj, da se ne bi spomnil na usmerjeno izobraæevanje. 
Nikjer in v nobenem Ëasu sicer izobraæevanje ni bilo 
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neusmerjeno, treba in mogoËe pa ga je usmeriti tako, 
da bo obstojeËe probleme reπevalo dolgoroËno.

Tehnoloπki razvoj ima v tem procesu svojo vlo-
go in pomen. Stara prispodoba je, da je tehnologija 
kakor ogenj: je dober sluæabnik, vendar slab gospo-
dar. Moje videnje danaπnjega stanja tehnologije je, da 
smo πe vedno njeni gospodarji. »e bo tako ostalo ‡ in 
ne vidim razloga, da ne bi moglo ‡, lahko tehnologija 
prispeva k umiritvi in torej k evoluciji. Seveda pa se 
tak razvoj ne bo zgodil sam od sebe in glede tega je 
treba zaupati v modrost politike. Mehanizirani pro-
cesi, avtomatske in robotizirane proizvodne linije, e-
-storitve vseh vrst omogoËajo veËjo dodano vrednost 
z manj dela, modrost pa je v tem, kako ustvarjeno 
vrednost praviËno porazdeliti. Glede tega se ne mo-
remo zanaπati le na uvidevnost in razumevanje tistih, 
ki imajo, saj samo premoæenje sámo po sebi ne pove 
niË o etiki in morali lastnikov, tudi Ëe upoπtevamo, da 
je bilo pridobljeno legalno in legitimno.

Informacijska	tehnologija	ponuja	izjemne	moænosti	za	vse	veËji	nad-
zor	nad	ljudmi.	Ta	nadzor	je	pogosto	izgovor	za	varnejπe	æivljenje.	
Kam	gremo?

Tudi pri tem vpraπanju mi pride na misel prispo-
doba o ognju. Varnost in zasebnost se oËitno do neke 
mere izkljuËujeta. Spomnite se samo, kako lahkotno 
smo potovali z letali pred desetletji in kakπen je po-
stopek za vstop v letalo danes. Zasebnost ni abso - 
l utna; vedeti moramo, da se nekje zaËne in nekje tudi 
neha. Gotovo je, da imamo pravico do zasebnosti 
doma; to je zapisano celo v ustavi. Diskutabilno pa 
je po mojem mnenju, ali moremo zahtevati zasebnost 
na javnem mestu. Osebno nedotakljivost æe, ali pa 
tudi zasebnost? Koliko ljudi bi morali vpraπati za do-
voljenje, ali smemo fotografirati milansko katedralo, 
saj se bodo znaπli na fotografiji, ki bo lahko bogve 
kje zakroæila brez njihove vednosti in dovoljenja? 
Podobno vpraπanje so druæabna omreæja, na katerih 
smo zasebni samo na videz, gre pa za precej veË ‡  
za novo alkimijo. Ljudje so se stoletja trudili pre-
tvoriti manjvredne snovi v zlato. To je uspelo πele v 
preteklem stoletju z uporabo spoznanj jedrske fizike, 
vendar je proces predrag, da bi bil ekonomsko upra-
viËen. Novi alkimisti pa so dognali, kako pretvoriti 
podatke v denar, pri Ëemer je njihov laboratorij ‡ da 
ne reËem kar proizvodni sistem ‡ druæabno omreæje. 
Tudi to je seveda oblika nadzora, razlika med javnim 
in tem pa je v dejstvu, da se na javnem mestu paË 
ne moremo, mogoËe tudi ne smemo, sklicevati na za-

sebnost, upravljavci druæabnih omreæij pa bi morali 
to zasebnost v osnovi omogoËati, pa ne le v drobnem 
tisku in pod prisilo najviπjih sodnih institucij.

Kam gremo? Osebno mislim, da je nadzor na jav-
nem mestu prinesel veË dobrega kot slabega, pred-
postavka pa je seveda, da oblast tehnologije ‡ in svo-
je moËi ‡ ne bo zlorabljala, temveË jo bo uporabila 
v dobro ljudi. Samo za primer naj navedem svojo 
izkuπnjo izpred veË let na postaji londonske podzem-
ske æeleznice. Ob Ëakanju na vlak sem opravil revizi-
jo papirËkov, ki so se mi nabrali po æepih. Neuporab-
ne sem hotel odvreËi, vendar na peronu ni bilo koπa 
za odpadke, pa vseeno na tleh ni bilo smeti. Bilo pa 
je opozorilo, da je postaja opremljena s snemalnimi 
kamerami. Precej let prej kamer ni bilo, bili so koπi za 
smeti, nekateri celo oægani, smeti pa so ležale tudi po 
tleh. Seveda vem, da enkratne izkuπnje ne moremo 
posploπiti na ves svet in na vse primere, pa vendarle 
pove veliko.

Razvoj	 razmer	 zadnjih	 dveh	 desetletij	 v	 Sloveniji	 nas	 le	 steæka	
navduπi.	Kako	smo	pri	tem	udeleæeni	informatiki	v	strokovnem	in	
πirπem	smislu	civilne	druæbe?	Bi	 lahko	storili	 veË	 za	uspeπnejπo	
druæbo	in	kako?

Na æalost se z uvodno oceno lahko le strinjam, 
naj pa takoj pripomnim, da informatiki pri tem ni-
smo imeli dosti vpliva, Ëe sploh kaj, in je zato tudi 
odgovornost temu primerno majhna, Ëe sploh je. Na-
sprotno, v poslovnem in strokovnem pogledu smo 
prispevali kar precej. Gospodarskih druæb s podroËja 
informatike je v dræavi registriranih prek 15.000, v 
Sloveniji so zastopana vsa svetovna podjetja, ki v 
informatiki in raËunalniπtvu kaj pomenijo, obstaja 
kar nekaj velikih slovenskih podjetij, katerih glavna 
dejavnost se razvrπËa v informatiko. Znotraj civilne 
druæbe imamo naËelno enake moænosti kakor vsi 
drugi poklici in stroke, vendar je videti, da smo v tem 
pogledu manj prodorni. Sklep je torej, da bi lahko sto-
rili kaj veË, vpraπanje je seveda, kaj in kako. Kot posa-
mezniki se paË angaæiramo glede na svoja nagnjenja 
in interese, druπtvo pa za uspeπnejπo druæbo lahko 
prispeva kar precej. Naj ponovno omenim evropsko 
raËunalniπko spriËevalo, ki je svetovno priznan iz-
kaz digitalne pismenosti. Digitalna loËnica je namreË 
tudi socialna in tudi ekonomska loËnica. Za informa-
cijsko druæbo ima digitalna pismenost enak pomen 
kot klasiËna pismenost za industrijsko. RazliËne raz-
iskave kaæejo, da ima slaba usposobljenost za delo 
z raËunalnikom izjemno negativne posledice tako za 
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posameznika kot za druæbo in dræavo. Ocena je na 
primer, da ima italijansko gospodarstvo iz tega razlo-
ga izpad prihodka vsaj 27 milijard evrov letno. Po-
dobne izsledke kaæejo tudi druge tovrstne raziskave, 
na primer nordijska in grπka. »e bi to πtevilko reduci-
rali na slovenske razmere ‡ nas je pribliæno trideset-
krat manj kot Italijanov, naπ bruto domaËi proizvod 
je manjπi ‡, bi πe vedno priπli na okroglo pol milijarde 
izpada prihodka gospodarstva in sorazmerno temu 
tudi izpad prihodka dræavne blagajne. Nad tem bi se 
kazalo resno zamisliti. Za uspeπnejπo druæbo lahko 
torej prispevamo tudi s sodelovanjem za zmanjπanje 
digitalne loËnice. K temu Slovenijo sicer zavezuje 
tudi DAE 2020.

Informatika	in	izobraæevanje	sta	πe	posebno	povezana.	Kako	oce-
njujete	razmere	na	tem	podroËju?

Pri tem vidim pravzaprav dve temi: informatika in 
izobraæevanje ter informatika v izobraæevanju. Mne-
nja sem, da so moænosti informatike v izobraæevanju 
precej neizkoriπËene. Naj za namen tega odgovora 
improviziram definicijo izobraæevanja: to je proces 
posredovanja starosti in stopnji primerne znanstve-
ne informacije. V tem procesu se uporabljajo klasiËni 
uËni pripomoËki, kot so tabla, kreda, zvezek, pisalo 
in drugi, ter moderni, kot so projektor, raËunalnik in 
tabliËnik. Od uvedbe raËunalnika v izobraæevalnem 
procesu bi priËakoval, ne, zahteval veËji uËinek v pri-
merjavi s klasiËnimi uËnimi pripomoËki. Torej bi mo-
rali uËenci, dijaki, πtudenti absolvirati isto materijo v 
krajπem Ëasu kot prej ali pa je v enakem Ëasu kot prej 
obvladati veË. Ko sem to vpraπanje izpostavil na neki 
konferenci, mi je predavatelj, ki je predstavil uvajanje 
raËunalnikov v πoli, odgovoril, da tega paË ne merijo. 
Ali potem sploh vedo, kaj delajo?

Informatika v izobraæevanju je uspeπnejπa. Pro-
grami in usmeritve na srednji, viπji in visoki stopnji 
razliËnih fakultet in doseæki njihovih πtudentov 
kaæejo, da smo boljπi od svetovnega povpreËja in 
verjetno tudi od evropskega. Iz naπih πol prihajajo 
odliËni informatiki, ki najdejo zaposlitev razmeroma 
laæe kot drugi poklici celo doma, cenjeni pa so tudi v 
tujini. Samo upamo lahko, da bo tako tudi ostalo in 
da bodo svoje strokovne ambicije lahko uresniËevali 
doma, Ëe bodo tako æeleli.

Kako	naprej?
To vpraπanje me najprej spomni na Alico v Ëudeæni 

deæeli. Na nekem razpotju je vpraπala maËko smejav-

ko, po kateri poti naj gre. MaËka ji je odgovorila, da je 
to odvisno od tega, kam æeli priti. Alica je odvrnila, da 
ji je vseeno in da æeli, da bi le kam priπla. MaËka ji je 
dejala, da je potem vseeno, po kateri poti gre, nekam 
da bo æe priπla. Odgovor na vpraπanje, kako naprej, 
je torej odvisen od tega, kam æelimo priti. Druπtvo si 
je glede tega zastavilo tri prioritete: veË storitev za 
Ëlanstvo, dvig digitalne pismenosti in sodelovanje 
pri strategiji informatike v javni upravi. Te priorite-
te, ki bi jim lahko dodal πe intenzivnejπe povezovanje 
z zasebnim sektorjem, je doloËil obËni zbor in so za 
druπtvo obvezujoËe usmeritve, ki jih tudi uresniËuje. 
To bi bil torej odgovor na vpraπanje, kam naj gremo.

Treba je odgovoriti πe na vpraπanje, kako naprej. 
Storitve za Ëlanstvo so enodnevni dogodki v obliki 
posvetov, razprav in okroglih miz na doloËeno aktu-
alno temo, o kateri lahko druπtvo zavzame staliπËe in 
tudi kaj ukrene. Dva taka dogodka sta letos æe bila; 
kolegici in kolegu, ki sta ju vodila, gre vsa Ëast in za-
hvala za uspeπno prebit led in kakovostno izpeljana 
dogodka. Za letoπnjo jesen sta predvidena πe dva do-
godka, nabor predlogov pa je πe bistveno πtevilnejπi. 
Tovrstni dogodki so obenem tudi naËin, kako v 
druπtvu nakopiËeno znanje posredovati Ëlanstvu 
ter πirπi javnosti in obenem tudi poveËati vidnost 
druπtva. O poveËanju digitalne pismenosti sem nekaj 
æe povedal. Naj dodam πe to, da ima druπtvo ambicijo 
zmanjπati πe digitalno loËnico med mlajπo in starejπo 
generacijo, ki ni imela te priloænosti v Ëasu delov-
ne aktivnosti. Tudi na tem podroËju smo aktivni in 
odprti za sodelovanje, æelel pa bi si veËjo podporo 
dræave, pri Ëemer ne mislim predvsem na finanËna 
sredstva, temveË prej na ravnanje, ki bo poveËalo za-
vedanje o nujnosti zmanjπanja digitalne loËnice med 
kategorijami prebivalstva. Naj πe dodam, da vsebu-
je to podroËje ne nazadnje tudi πtevilne poslovne 
priloænosti, kot so usposabljanje, pomoË, izdajanje 
uËbenikov in podobno.

Glede zadnje prioritete ‡ strategije informatike v 
javni upravi ‡ lahko samo ponovim, da bi bilo πkoda, 
Ëe znanja in izkuπenj, ki se v druπtvu zbirajo æe veË 
kot trideset let, ne bi izkoristili v dobro vseh. Naj πe 
dodam, da so posamezniki vkljuËeni v razliËna de-
lovna telesa, odbore, svete in komisije, æeleli pa bi si 
institucionalnega sodelovanja. Podobno velja tudi za 
sodelovanje z zasebnim sektorjem. Zakaj? Posame-
zniki pridejo in odidejo, druπtvo pa ostaja.

Prioritete, ki jih obËni zbor ni doloËil, so pa po-
membne za delovanje druπtva in za predstavitev ter 
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uporabo njegovih doseækov, so publicistika, delo v 
sekcijah druπtva in angaæiranje Ëlanstva. Za publici-
stiko, to je izdajanje revij, monografij in zbornikov, 
katere rezultat je veËja vidnost druπtva, lahko ugoto-
vim, da opravijo uredniki in uredniπki odbori precej 
dela tudi pro bono, kar izjemno cenim. Druπtvo ima 
pet sekcij ‡ operacijske raziskave, jezik, zgodovina, 
seniorji in informacijski sistemi ‡, od katerih zadnja 
na mojo, upam pa, da ne le na mojo, veliko æalost 
hibernira æe kar nekaj let. Preostale πtiri so aktivne 
in vidne in tako tudi njihovi doseæki: mednarodni 
znanstveni simpozij za operacijske raziskave, Islo-
var, etiËni forum in forum za poveËevanje znanja in 

usposobljenosti za informacijsko-komunikacijsko 
tehnologijo seniorjev. Predsednikom sekcij gre za to 
vsa hvala. Nekoliko paradoksno je sicer, da sekcija 
za raziskovanje informacijskih sistemov ni pritegnila 
veËje pozornosti in zanimanja Ëlanov, upam pa, da 
se bo tudi to spremenilo, tako da bo sekcija zaæivela. 
Druπtvo namreË ni samó predsednik ali samó izvrπni 
odbor ali samó Ëlanstvo, temveË je vse to skupaj. Le 
tako bo lahko dolgoroËno izpolnjevalo svoje poslan-
stvo ‡ uporabo sredstev in spoznanj informatike in 
raËunalniπtva za boljπe æivljenje vseh.

Vladislav RajkoviË, gostujoËi urednik
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